
 

 

Urunk bemutatása 

 

Ünnepre minden egyénnek és közösségnek szüksége van, hisz olyan különleges lehetőséget 

ad, mikor a megszokottól eltérően viselkedünk, időt és helyet kapnak a rendkívüli 

cselekedetek, felerősödik az összetartozás érzése, melyektől lendületet kapunk életünk 

folytatásához a hétköznapokban. 

Egyházi évünk két fő ünnepkörén kívül az évközi időt különböző ünnepek teszik emelkedetté. 

Február 2-án, karácsony után 40 nappal arra emlékezünk, hogy Szűz Mária a mózesi törvény 

előírása szerint bemutatta Jézust a jeruzsálemi templomban. Az ünnep neve magába foglalja 

azt a hagyományt, hogy Egyházunk ezen a napon gyertyát szentel, ami Jézust, a világ 

világosságát jelképezi számunkra. Arra vágyunk, hogy a Jézussal való találkozás nyomán 

áradjon ki, töltse el a világmindenséget az Ő fénye. 

Az talán kevésbé ismert, hogy ezt a napot Szent II. János Pál pápa a Megszentelt Élet 

Napjává nyilvánította. Az idén 25. alkalommal 

megünneplésre kerülő naptól a meghirdetéskor a szentatya 

azt remélte, olyan lehetőséget kínál az Egyháznak, ami 

által a hívek jobban megismerik és megbecsülik azon 

személyek tanúságtételét, akik Krisztust az evangéliumi 

tanácsok megélésével követik. 

Minket pedig, akik ezt az utat választottuk, az évenkénti 

ünnep arra hív, hogy megerősítsük elköteleződésünket, a 

mindennapok feladataiból kilépve visszataláljunk 

hivatásunk forrásához, fény legyünk az Egyházban és a 

világban, hivatásunkból fakadóan örömmel tegyünk 

tanúságot Isten élő valóságáról, aki teljessé, boldoggá teszi 

életünket. Erre a vágyára utalva Szent II. János Pál pápa 

az ünnep meghirdetésekor elődjét, VI. Pált idézte: „a mai 

embert inkább érdeklik a tanúk, mint a tanítók, és ha 

mégis hallgat a tanítókra, azért teszi, mert ők egyben 

tanúk is”. 

A keresztség által minden ember megkapja az Istenben 

való élet kegyelmét, miben a szerzetesek és papok a 

szegénység, tisztaság, engedelmesség ígéretével 

fokozottabban részesülnek. E mérhetetlen ajándék 

birtokában hálával tekintünk múltunkra, egyéni és 

közösségi szinten visszaemlékezünk Isten irgalmára. 

Isten meghívó szeretetére adott válaszunkból fakadóan 

szenvedéllyel éljük a jelent, melyben az Evangélium az 

egyetlen életszabály. Az ünnep rátekintést kínál a 

mindennapjainkra, felülvizsgálhatjuk, hogyan állunk a 

Jézus iránti szeretetünkkel, ami a hívására adott válaszunk 

forrása.  Mindez rávilágít életünk szépségére, növeli 

Otthonunk az Egyház 
A péceli katolikus egyházközség hírlevele 

Pécel, 2021. január 30. XV. Évfolyam 5. szám 

Szenvedély 

Kezdetektől szeretsz engem 

szenvedélyesen; 

Berajzoltad tenyeredbe 

örökre nevem. 

 

Útjaimon gyöngéd karral 

ölelsz magadhoz; 

Nehézségben vigasztalást 

a Te szavad hoz. 

 

Szívem sok kis rejtett zugát 

felmelegíted; 

Jóságodat mutathatom 

be mindenkinek. 

 

Megadod a kegyelmeit 

mindegyik napnak; 

S megengeded, tiszta szívvel 

válaszolhassak:  

 

Életemnek minden percét 

kezedbe teszem; 

Imádlak és áldlak Téged 

szenvedélyesen. 

 



hálánkat azokért az apró csodákért, melyeket az Úr bennünk és általunk művel mások javára. 

Az ünnep segít, hogy Isten Igéjéből táplálkozva, reménytelten tárjuk ölelésre karunkat a jövő 

felé Jézus szavában bízva: „veletek vagyok”. 

A megszentelt élet jubileumi évében a központi ünnepségek elmaradnak, de az Eukarisztikus 

Kongresszus előkészületeként egy különleges hazai ajándékot kapunk azáltal, hogy 

Egyházunk a hívek imáit ajánlja fel azoknak, akik szívesen fogadják. A jelentkező szerzetesek 

közül ezen az oldalon nézelődve: https://nek.szerzetesek.hu/fogadj-orokbe-egy-szerzetest-

2021-re/  egyének, csoportok, családok kiválaszthatják azt a szerzetest, akit támogatni 

szeretnének hivatásukban.                                                                        Kurczina Terézia 

 

Gyermek született családunkban 

 

Mérhetetlen hála tölti el szívünket attól a különleges ajándéktól, amit karácsonyra kaptunk az 

Úrtól. Helyesebb, ha úgy fogalmazok, „akit”, mert a megszületett első unokámról van szó. 

Nemcsak az új élet érkezésére tudtam örömmel rácsodálkozni, hanem azokra a kegyelmekre 

is, amit Isten általa művel a családunk tagjaiban. Emellett az új élet kezdete ráirányította 

figyelmemet az élettörténetemre is. 

Szüleim személyes, benső dolognak tartották a hitet, nem jártak templomba. Én mindig is 

hittem, hogy van Isten, tudtam, hogy hallja az imámat, de a Vele való kapcsolatom korábban 

elég laza volt. Fiatalos önbizalommal éltem, minden jól alakult körülöttem, nem volt bennem 

tudatos, hogy Tőle kapom a kegyelmet. Olyan kereső időszakom is volt, amikor konkrét 

emberi választ vártam Tőle valamilyen kérdésemre, amit abban a formában nem kaptam 

meg, ezért arra következtettem, nem is létezik.  

A bensőmben mégis azt éreztem, nem vagyok egyedül, de hiányzott belőlem a hit élő 

valósága. Ez a hiányérzet egyre beljebb vitt a titkokba, s egyszerre úgy éreztem magam, 

elmerülök az Isten szeretetében, mintha szép lassan belegyalogoltam volna egy nyugodt 

tengerbe, míg teljesen el nem lep. 

A saját utamból megtanultam, hogy a gyerekeimet erőltetés nélkül, szelíden és teljesen 

rábízzam Istenre. Értük imádkozva, kicsit távolabb lépve szemléljem, hogyan döntenek 

szabadon Mellette. 

A most anyává lett nagylányom rendkívül érzékeny lélekkel megáldott, tiszta szívű, nyitott 

teremtés. Tudatosan készült az anyaságra, az egész család örömmel várta az új élet 

érkezését. 

A mostani helyzetben sok aggodalom társult a várakozásomhoz. Bár mindvégig tudatában 

voltam Isten Gondviselő szeretetének, az emberi gyengeségem folytán eluralkodott rajtam a 

tehetetlenség. A szülés megindulásakor lányom vírustesztje, tünetek mutatása nélkül pozitív 

lett, s vajúdó állapotban saját autójukkal elküldték őket a Dél-pesti Kórházba. Faggatni 

kezdtem az Urat, miért történt mindez velük? Hirtelen egybeesést láttam a Szent Család 

szálláskeresésével, fohászkodva kértem, tegyen valamit az érdekükben. A Dél-pesti 

Kórházban egy szobába elkülönítve várta, mi lesz a sorsa, mivel felmerült a lehetősége, hogy 

ott sem maradhat. Elképzeltem lányomat egyedül, kiszolgáltatva, és mélységes szomorúság 

kezdett eltölteni, felötlött bennem, hogy odamegyek, de ekkor mindent beborító békességet 

éreztem az Ő hangjával: „Én már itt vagyok!”  

Imában Mária jutott eszembe. Sehol nem olvashatjuk, Mária ekkor milyen üzenetet kapott az 

Úrtól, talán egy pillanatig meg volt ijedve, hogy hol fogja világra hozni kisbabáját, de az Úr 

nem hagyta sokáig ebben a bizonytalanságban. Józseffel együtt valószínűleg biztos volt 

benne, hogy az Úr gondoskodik róluk, és nem fognak fedél nélkül maradni azon az éjszakán. 

Az a békesség, az Úr békéje, a gondoskodás biztos tudata akkor, abban a percben 

összekapcsolt a Szent családdal 2021 év távlatában. 

https://nek.szerzetesek.hu/fogadj-orokbe-egy-szerzetest-2021-re/
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Egyszerre el tudtam engedni a bennem korábban felmerült kérdést is, hogy ez a piciny 

emberke hogyan fogja legyőzni ezt a félelmetes betegséget.  

A fiatalok kezdettől arra vágytak, hogy gyermekük érkezésekor az apuka is jelen legyen, 

csakhogy teszt nélkül ugyan, de őt is pozitívnak kezelték. Ebben mindenképpen segíteni 

szerettem volna nekik, de nem tudtam, milyen formában.  

Az idő hasznos kitöltése miatt, és mivel semmi veszíteni valóm nem volt, telefonálni kezdtem, 

hogy utánajárjak, milyen lehetőségeik, jogaik vannak ebben az esetben a leendő szülőknek. 

Úgy éreztem, nekem is meg kell tennem minden tőlem telhetőt, ha Jézus segítségét kérem, Ő 

biztatott erre. 

A különböző helyeken lévő illetékesek értetlenül álltak a problémával szemben, egymás után 

küldtek mind fentebbi szervekhez, mígnem - s lám, az Úrnak van humorérzéke - a telefonban 

Müller Cecília szólalt meg a vonal végén. Ő sem tudott azonnal választ adni, de az operatív 

törzs elé vitte a kérésünket, akik a törvény betű szerinti betartását szorgalmazták. Így az 

apuka mégsem lehetett jelen a nagy eseménynél. Jó hírek kezdtek szivárogni sms-ek 

formájában. A leendő anyuka jó kezekbe került, és csendben megérkezett Luca! 

Két nap múlva az alvatlanságtól elcsigázva pozitív teszt ellenére hazaengedték őket. Az 

orvosi vélemény szerint Luca antitesttel született, de ezzel már nem sokat foglalkoztunk. 

Nekem jutott a megtiszteltetés, hogy hazavihettem Isten csodálatos ajándékát. Amikor 

karomba vehettem, eszembe sem jutott a megfertőződés lehetősége. Nagy hála és öröm 

töltött el, amiért ilyen szépen elrendeződtek a dolgok. Én jogilag nem kerültem karanténba, 

tünetem sem jelentkezett, hiszem, hogy Isten vigyázott rám. 

Életem korábbi szakaszaiban tapasztaltakból tudom, hogy a nehézségek az életünk velejárói, 

ezeken keresztül is el lehet jutni Istenhez. Már a vírusfertőződést is tudom olyan 

lehetőségnek tekinteni, ami Hozzá vezethet, ezzel kapcsolatban sok megtérésről olvastam. 

Minden, ami körülvesz bennünket, ami megtörténik velünk, arról Ő tud, be van építve a 

terveibe. 

Pár napja hangzott el a lányomtól, s azonnal bevésődött a szívembe: „Anya, nem is tudtam 

korábban, hogy ennyire lehet szeretni!” 

Örömteli feladatomnak érzem, hogy szüntelenül imáimban hordozzam őket, mert hiszem, 

hogy egyszer ők is meg fogják érezni Isten irántunk való mérhetetlen szeretetét. 

Barta Zsuzsa 

 

Szent Balázs oltalmában 

Csupán egy éve, felnőttként voltam elsőáldozó és bérmálkozó, ezért még sok minden új 

nekem az Egyházban. Minden téren bőven lesz még pótolni valóm, mert csak most kezdtem 

komolyabban foglalkozni a vallás kérdésével.  

A szentekről, égi védelmezőinkről már korábban is hallottam, de hiányosak maradtak az 

ismereteim. Gyermekkori emlékem, ami a névnapomhoz kapcsolódik, hogy többször voltunk 

„balázsáldáson”, de nem értettem a jelentőségét. Ezért Szent Balázzsal sincs kimondott 

közvetlen kapcsolatom, de tanulmányozni fogom az életét, mert hiszem, hogy ő valóban véd 

engem. Még az is lehet, hogy van bennünk valami közös vonás. 

Szeretem a nevemet, nem cserélném el. Szüleim elmesélték, hogy nagyon megtetszett nekik 

József Attila Altatójában, ezért ezt választották.                                             Jámbor Balázs 
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Pécel, 2021. Jan. 31 – Febr. 7. Évközi IV. hét 

 Jeles napok Szentmise Miseszándék Egyéb programok 

30  SZOMBAT  
Előesti sztm: 

18:00 
+Zsuzsanna és Róbert; egy beteg fiú sikeres mű-
tétéért és felgyógyulásáért  

31  VASÁRNAP ÉVKÖZI 4. VASÁRNAP 
10:30 

18:00 

születésnapját ünneplő Angéla 

+Czétényi András, Czétényi Sándor és Sörös Mi-
hály 

 

1  HÉTFŐ  7:30 Szőnyi Katalin, + RT tag lelkiüdvéért  

2  KEDD Urunk bemutatása 
(Gyertyaszentelő B.A.) 7:30 élő Ágnes Csendes Szentségimádás 18:30-19:30 

3  SZERDA Szt Balázs 7:30 élő Cecília és babája  

4  CSÜTÖRTÖK  ————  Egész napos Sztségimádás 8:00-19:30 

5  PÉNTEK Szt Ágota 18:00 
RT élő és + tagjai;  
+Csizmás Ferencné Katalin tem. megeml.  

6  SZOMBAT Miki Szt Pál és tsai 
Előesti sztm: 

18:00 
születésnapját ünneplő Ilona  

7  VASÁRNAP ÉVKÖZI 5. VASÁRNAP 
10:30 

18:00 

+Wagner Károly és Tóth Sándor 

+Széplaki István 2. évf. 
 

– Kedden, Gyertyaszentelő ünnepén a szentmise szabadtéren kezdődik és körmenettel vonulunk a templomba, rossz idő esetén a 
gyertya szentelés szertartása bent, a kórus alatt lesz. A misére a hívek hozhatnak gyertyát, amit az erre előre kikészített asztalra 
kérünk letenni. Természetesen a jövő vasárnapi szentmisére is el lehet hozni a saját gyertyákat, melyeket a mise végén 
megáldunk. 
– A Balázs áldást szerdán és a vasárnapi szentmisék után adjuk, a járványra való tekintettel nem személyenként, hanem közösen 
a mise végén.  
– Pénteken elsőpéntek, az időseket, betegeket László atya látogatja meg a délelőtt folyamán.  
– Kérem, hogy február hónapban jelentkezzenek nálam azok a párok, akik egyházi esküvőjüket a 2021-es évben tervezik tartani! 


